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Abstract 

The present study evaluates the coverage of reading subskills in Action Pack 10 

using Urquhart and Weir’s (1998) framework and examines English teachers’ 

perceptions of this coverage. It also investigates students’ comprehension of writing 

subskills based on Aryadoust’s (2010) framework. The sample includes 235 tenth-

grade students and 28 teachers from four schools in Shafa Badran, Jordan. A mixed-

methods approach was used, involving content analysis, an essay writing test, and a 

questionnaire. 

In response to the first research question, “To what extent are the subskills of reading 

covered in the tenth-grade English textbook?”, findings indicate that reading 

subskills are moderately covered, with a greater focus on careful reading than 

expeditious reading. As for the second question, “To what extent do Jordanian 

students comprehend the subskills of writing?”, results show that students struggle 

with sentence structure and vocabulary but perform better in coherence and cultural 



competence. Regarding the third question, “What are the perceptions of English 

language teachers on the coverage of the reading subskills in the textbook?”, 

teachers rated the coverage as moderate. 
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 فهم مهارتي القراءة والكتابة لدى الطلبة الأردنيين

 إعداد

 دانية أيمن فارع

 إشراف

 الدكتور يزن المحاميد

 الملخص

تخدام إطار عمل اوركوهارت و وير باس" 10"أكشن باك  تقيم هذه الدراسة تغطية المهارات الفرعية للقراءة في

( تستعرض تصورات معلمي اللغة الإنجليزية لهذه التغطية. كما أنها تبحث في فهم الطلاب للمهارات الفرعيه 1998)

معلمًا من أربع  28طالبًا في الصف العاشر و  235(. تشمل العينة 2010للكتابة بناءً على إطار عمل أريادوست )

الأردن. تم استخدام منهج مختلط الأساليب، يتضمن تحليل المحتوى، واختبار كتابة المقالات، مدارس في شفا بدران، 

 واستبيان. 

ردًا على السؤال البحثي الأول، "إلى أي مدى يتم تغطية المهارات الفرعية للقراءة في كتاب اللغة الإنجليزية للصف 

مغطاة بشكل معتدل، مع التركيز بشكل أكبر على القراءة الدقيقة العاشر؟"، تشير النتائج إلى أن مهارات القراءة الفرعية 

مقارنة بالقراءة السريعة. أما السؤال الثاني، "إلى أي مدى يفهم الطلاب الأردنيون المهارات الفرعية للكتابة أظهرت 

لتماسك والكفاءة النتائج أن الطلاب يعانون من مشاكل في بنية الجمل والمفردات، لكنهم يظهرون مهارات أقوى في ا

الثقافية. فيما يخص السؤال الثالث، "ما هي تصورات معلمي اللغة الإنجليزية حول تغطية المهارات الفرعية في القراءة 

 .في الكتاب المدرسي؟"، تم وصف تغطية المهارات بأنها معتدلة من قبل المعلمين

 .، تحليل المحتوى 10فرعية، كتاب أكشن باك مهارة القراءة الفرعية، مهارة الكتابة ال :الكلمات المفتاحية



 


